
2017D11145 Lijst van vragen 

De vaste commissie voor Infrastructuur en Milieu heeft een aantal vragen 
voorgelegd aan de Staatssecretaris van Infrastructuur en Milieu over haar 
brief d.d. 16 februari 2017 inzake het Positief bedrijfsresultaat Translink 
(Kamerstuk 23 645, nr. 642). 

De waarnemend voorzitter van de commissie,
Van Veldhoven 

Adjunct-griffier van de commissie,
Israel 
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Nr Vraag 
1 Kunt u de huidige bestuursstructuur van Translink toelichten? Kunt 

u daarbij ook aangeven wie (naast aandeelhouders) invloed hebben 
op de dagelijkse leiding als het gaat om de bedrijfsvoering, de 
strategie en het verdienmodel van het bedrijf? Kunt toelichten op 
welke wijze deze invloed wordt aangewend? 

2 Waarom heeft u de Autoriteit Consument en Markt (ACM) anderhalf 
jaar de tijd gegeven om antwoord te geven op de vraag of nadere 
regulering van de ov-betaalmarkt wenselijk is op basis van haar 
meest recente inzichten (uitgaande van uw verzoek daartoe gedaan 
in het voorjaar van 2016; Kamerstuk 23 645, nr. 622)? Zou de ACM 
deze vraag ook eerder kunnen beantwoorden? 

3 Hoe gaat u bewaken dat de reiziger een zo laag mogelijke prijs 
betaalt met een zo hoog mogelijke service voor het reizen met een 
ov-chipkaart? Waarom wordt er geen onafhankelijke toezichthouder 
(bijv. ACM) gevraagd de tarieven van Translink vast te stellen? 

4 In hoeverre en op welke wijze zal een eventueel positief bedrijfsre-
sultaat de komende jaren aan de reiziger ten goede komen en hoe 
zult u de reiziger die garantie bieden? 

5 Hebben de aandeelhouders reeds hun visie met u gedeeld op de 
besteding van de positieve bedrijfsresultaten van Translink ten 
behoeve van de reiziger, zodra de aanloopverliezen zijn afbetaald? 
Heeft u ze daar naar gevraagd? Zo nee, waarom niet? 

6 Kan Translink wat u betreft een deel van de positieve bedrijfsresul-
taten inzetten als reserve om de continuïteit van het bedrijf te 
borgen? Zo ja, welk deel vindt u in dat geval redelijk als reserve en 
welk deel zou ten goede moeten komen aan de reiziger? 

7 Vanaf welk moment vindt u dat Translink over zijn financiën 
maximale transparantie moet betrachten binnen de grenzen die van 
een bedrijf verwacht mogen worden? Waarom vanaf dát moment 
en zijn de aandeelhouders bereid u deze maximale transparantie te 
bieden? 

8 In hoeverre heeft u inzicht in de financiële situatie van Translink en 
de Coöperatie Openbaar Vervoerbedrijven? Bieden de aandeelhou-
ders u de maximale transparantie die binnen de grenzen van een 
bedrijf verwacht mogen worden? 

9 Kunt u het verdienmodel en de opbouw van de tarieven van 
Translink inzichtelijk maken? 

10 Waarom wordt er nu pas door u over transparantie ten aanzien van 
de financiën van Translink gesproken terwijl de Kamer meermaals 
om opheldering heeft gevraagd omtrent de gelden bij Translink? 

11 Klopt het dat de vier verkopende partijen bij de overdracht van 
Translink aan de Coöperatie Openbaar Vervoerbedrijven een 
totaalbedrag van € 65,9 miljoen aan Translink hebben kwijtgeschol-
den? Is het aandeel van NS in die kwijtschelding € 55 miljoen? 

12 Wat is de reden dat de initiële aandeelhouders bij de verkoop van 
Translink aan de Coöperatie Openbaar Vervoerbedrijven € 65,9 
miljoen hebben kwijtgescholden en eerdere rendementseisen 
hebben laten varen? Wat hebben zij hiervoor teruggekregen in 
financiële of andere zin? 

13 Kunt u inzicht geven in de bedrijfsresultaten en afdrachten aan de 
aandeelhouders in de periode 2011–2015? 

14 Welke bedragen hebben de vervoerders NS, GVB, RET en HTM bij 
de verkoop van Translink aan de Coöperatie Openbaar Vervoerbe-
drijven ontvangen voor de uitkoop van hun aandelen in Translink? 

15 Kunt u bevestigen dat de initiële aandeelhouders van Translink 
geen winst hebben gemaakt op de ov-chipkaart? 

16 Zijn met de uitgekeerde dividenden en met de acquisitiefinanciering 
de kapitaalstortingen van de initiële aandeelhouders van Translink 
terugbetaald? 
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Nr Vraag 
17 Welk totaalbedrag heeft de Coöperatie Openbaar Vervoerbedrijven 

bij de bank geleend om de acquisitie van Translink te financieren? 
Tegen welke rente en looptijd is deze lening afgesloten? 

18 Wat zijn de hoofdlijnen van de financiële afspraken die Translink en 
de Coöperatie Openbaar Vervoerbedrijven in 2015 hebben gemaakt 
voor de periode tot en met 2020? 

19 Wat is het bedrag van de aanloopkosten en in hoeveel jaar zouden 
deze naar uw verwachting terugbetaald moeten worden? 

20 In welk jaar zal de acquisitiefinanciering in zijn geheel zijn afgelost? 
Zijn dan ook de aanloopverliezen aangezuiverd? 

21 Kunt u aangeven wat de financiële verwachtingen van Translink zijn 
voor de komende jaren? 

22 Hoe verhoudt het oogmerk van «geen winst» zich tot het behaalde 
forse bedrijfsresultaat van Translink over de jaren 2011 – 2015? 

23 Wat is de gedachte achter het oogmerk dat Translink geen winst 
maakt terwijl u het wel fair vindt dat een bedrijf zijn investeringen 
kan terugverdienen? Op welke andere wijze dient Translink dan zijn 
kosten terug te verdienen? 

24 Hoe verhouden de ontwikkelingskosten van de ov-chipkaart zich tot 
die van ov-chipkaarten in de ons omringende landen? Welke 
verklaring heeft u voor mogelijke significante verschillen? 

25 Op welke alternatieve betaalsystemen binnen het openbaar vervoer 
doelt u in uw brief d.d. 16 februari 2017? 

26 Wat is de stand van zaken omtrent deze alternatieve betaalsyste-
men? 

27 Waarom is de levensduur van de ov-chipkaart zo beperkt? 
28 Wanneer zal er duidelijkheid komen over een langere levensduur 

voor de ov-chipkaart en aan hoeveel jaar wordt daarbij gedacht? 
29 Kunnen de kosten voor verlenging van de ov-chipkaart substantieel 

omlaag? Zo nee, waarom niet en wat gaat u daartoe ondernemen in 
de richting van Translink? 

30 Waarom is de aanschafprijs van de ov-chipkaart zo hoog, afgezet 
tegen de kosten van fabricage van de kaart? Wat is uw oordeel 
daarover gezien vanuit het perspectief van de reiziger? 

31 Wordt bij eventuele wijzigingen ten aanzien van de aanschafprijs 
van de ov-chipkaart ook rekening gehouden met eventuele 
toekomstige ontwikkelingen, zoals het hanteren van contactloze 
bankpassen als drager van de ov-chipkaart? Zo ja, op welke wijze? 

32 Hoeveel tijdsverloop zit er tussen het moment van de aanvraag van 
teruggave van het tegoed op de ov-chipkaart en de bijschrijving op 
de (bank)rekening van de reiziger? Waarom duurt dat zo lang? 
Welke termijn acht u redelijk?
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